

(CIRCLE APPROPRIATE NUMBERS OR CHECK BOXES)

THE GALLUP POLL

WOULD LIKE YOUR OPINION

INTERVIEWER DON'T READ ALOUD WORDS IN CAPITAL LETTERS

789 SET 349 SEPTEMBER 1971

SPONSORED BY LEADING NEWSPAPERS ACROSS CANADA

SUGGESTED INTRODUCTION: I'm taking a Gallup Poll. I'd like your opinion on a few leading topics of the day.

THIS INTERVIEW BEGUN (HOUR)

1a. On the whole, from what you have heard or read, would you say that you admire Margaret Trudeau, wife of our Prime Minister very much, a little, or not at all?

- VERY MUCH.....10-1
A LITTLE.....2
NOT AT ALL.....3
NO OPINION.....4

UNLESS "NO OPINION"

b. Can you tell me why you feel that way?

* not punched

CAN'T SAY ()

2. As you may know, President Nixon has imposed a 90-day freeze on wages, prices and rents in the U.S. Would you approve, or disapprove, if such a freeze were imposed in Canada?

- APPROVE.....11-1
DISAPPROVE.....2
NO OPINION.....3

3a. Apart from your own political feelings, do you think that the Liberal Party will get more votes, or less, in the next Federal election than it did in 1967? (RECORD BELOW)

b. And what about the Conservative Party, do you think it will get more votes or less next time? (RECORD BELOW)

c. What about the NDP -- will it get more or less votes, in your opinion? (RECORD BELOW)

(Q-3a) (Q-3b) (Q-3c)
LIBS. CONS. NDP

- GET MORE VOTES...12-1 5 5
GET LESS VOTES.....2 5 3
ABOUT THE SAME.....3 7 X
CAN'T SAY4 8 Y

4. As you look ahead to the next Federal election, expected some time next year, what do you think will be the big issue at that time?

*

CAN'T SAY ()

5. Just from what you have seen or heard, do you think that the illegal use of drugs is a major problem in Canada today, or a minor one?

- MAJOR PROBLEM.....13-1
MINOR ONE.....2
CAN'T SAY.....3

6. Here are some of the things Labor Unions try to do for their members. Which of them do you think is the MOST important at the present time? (HAND CARD A)

- HIGHER WAGES.....14-1
BETTER WORKING CONDITIONS.....2
SHORTER WORKING HOURS.....3
SECURITY OF EMPLOYMENT.....4
BETTER PENSION PLANS.....5
PROFIT SHARING.....6

OTHER (WRITE IN)

NO OPINION.....8

7a. Do you happen to have heard or read anything about the conferences between the Federal and Provincial governments to discuss changing the Constitution so that it can be amended in Canada, instead of by the British Parliament?

- YES.....15-1
NO.....15-1

IF "YES"

b. How important do you think it is for Canada that we change our Constitution for this purpose, very important, fairly important, or not important at all?

- VERY IMPORTANT.....2
FAIRLY IMPORTANT.....3
NOT IMPORTANT AT ALL.....4
UNDECIDED.....5

8. Prime Minister Trudeau has said that he believes big unions and big corporations have too much economic power, and that this power will have to be curbed if Canadians want an economy with low unemployment and stable prices. Do you think this is true or not of either unions or corporations, or of both?

- TRUE OF BIG UNIONS ONLY.....16-1
" " BIG CORPORATIONS ONLY...2
" " BOTH.....3
NOT TRUE OF EITHER.....4
CAN'T SAY.....5

9. Looking ahead for the next few years, which Federal Party do you think would do the best job of:

Libs. Cons. NDP Other Can't Say

- Maintaining prosperity..17-1 ... 2 3 4 5
Handling inflation problems?6 ... 7 8 9 0
Improving unemployment..18-1 ... 2 3 4 5

MA

10a. As you may know, the Federal Government has spent about 25 million dollars on an experimental Opportunities for Youth programme, to provide projects across Canada for young people. Do you happen to have heard of this programme or not?

- YES, HEARD.....19-1
NO, HAVE NOT.....19-1

IF "YES"

b. In general, do you think this programme has been a success or not?

- A SUCCESS.....2
NOT A SUCCESS.....3
UNDECIDED.....4

11a. These days we are hearing more and more about automation, that is computers and machinery taking the place of humans. Do you think that, on the whole, automation is proving a good thing, or not?

- GOOD THING.....20-1
A BAD THING.....2
UNDECIDED.....3

b. Has Automation affected you (your husband) in your (his) employment?

- YES.....4
NO.....5
NOT SURE.....6

IF "YES"

c. In what way?

CAN'T SAY ()

12. Supposing Mr. Trudeau should resign as Prime Minister of Canada, have you any one in mind whom you think would make a good Prime Minister to succeed him?

*

CAN'T SAY ()

not used bad question

13a. From what you have heard or read, would you say the Liberal Cabinet in Ottawa is doing a good job, or a poor job?

- GOOD JOB.....21-1
FAIR.....2
POOR.....3

IF "POOR"

b. Why do you feel that way?

*

CAN'T SAY ()

Now I would like to ask you some questions about the Canadian Red Cross.

14. When you hear the words Red Cross, or see the Red Cross symbol what comes first to your mind in regard to the kind of service it gives -- which do you think of first? Any others?

CAN'T SAY ()

15a. Would you say that, on the whole, you have a favorable or unfavorable impression of the Red Cross and its work?

- FAVORABLE.....22-1
UNFAVORABLE.....2
UNDECIDED.....3

IF "FAVORABLE" OR "UNFAVORABLE"

b. Can you tell me why you feel that way?

*

CAN'T SAY ()

16a. Have you, yourself, had any personal contact with the Red Cross services -- such as been a blood donor, canvassed for funds, been an officer in one of it's branches, a member of the Red Cross Youth, Red Cross Corps, received blood or any personal assistance from it, or some other way?

- YES.....23-1
NO.....2
CAN'T RECALL.....3

IF "YES"

b. In what ways? Any others?

CAN'T SAY ()

Client questions

Client question

Client question

17. (HAND CARD B) Can you tell me in which of these services you think the Red Cross is most active and useful?

- In time of war 14-1
- In outpost hospitals up North 2
- In blood transfusion service 3
- In working with youth 4
- In service to war veterans 5
- In major disasters 6
- In safety programmes 7
- OTHER (WRITE IN) 8
- CAN'T SAY 9

18. Have you ever given money to an animal welfare organization?

- YES 25-1
- NO 2

19. Would you be more likely to give money to an animal welfare organization if the need was brought to your attention by: (CHECK ONE OF THE FOLLOWING)

- (a) An advertisement in a newspaper or magazine, or, 26-1
- (b) By mail to your home, or, 2
- (c) By personal solicitation from a friend or door-to-door canvasser 3

20. Have you heard of the harp seal hunt off the east coast of Canada? Sometimes it is called the baby seal hunt.

- YES
- NO 27-1 Go to Basic Data

21. Do you think the Canadian Government should pass a law stopping the hunting and killing of the seals?

- YES 28-1
 - NO 29-1
- Go to Basic Data

22. Which ONE of the following reasons best describe why you feel that the seal hunt should continue? (READ LIST)

- (a) The seals will eat too many fish if not hunted, or; 3
- (b) The hunters need the money they make from the hunt, or; 4
- (c) Some other reason? 5
- NO OPINION 6

23. If the seal hunt were a recognized public issue at the time of a federal election, would a politician's policy on the hunt (for or against continued hunting) be of any significance in determining how you voted?

- YES 30-1
 - NO 31-1
- Go to Basic Data

24. Do you feel so strongly against the seal hunt that you would not vote for a candidate at a federal election who publicly supported a continued hunt?

- YES 2
- NO 3

BASIC DATA: INTERVIEWER: Introduce this section as follows: "Now may I ask you a few questions so that I can be sure I am getting the right sample of people in this community?"

If a Federal election were held today, which party's candidate do you think you would favor?

- LIBERAL 30 1
- PROG. CONS. 2
- N.D.P. 3
- CREDITISTE 4
- SOCIAL CREDIT ... 5
- LABOR PROG. 6
- OTHER PARTY 7
- (WRITE IN) 8
- UNDECIDED 9
- REFUSED 0
- NOT ELIGIBLE 0

Did you vote in the last Federal election in June 1968?

- YES 31
- NO 1
- TOO YOUNG TO VOTE 2

IF "YES" ASK:

Which party did the candidate for whom you voted represent?

- LIBERAL 3
- PROG. CONS. 4
- N.D.P. 5
- CREDITISTE 6
- SOCIAL CREDIT ... 7
- LABOR PROG. 8
- OTHER PARTY 9
- (WRITE IN) 0
- DON'T REMEMBER X
- REFUSED X

Now for a question on religion. What is your religious preference - Protestant, Roman Catholic or Jewish?

- PROTESTANT 1
- JEWISH 2
- ROMAN CATHOLIC 3
- OTHER (SPECIFY) 4

What is your marital status?

- SINGLE 33 1
- MARRIED 2
- WIDOW(ER), DIVORCED, SEPARATED 3

Mother tongue - What was the language you first spoke in childhood and still understand?

- ENGLISH 34 1
- FRENCH 2
- OTHER (WRITE IN) 3

What was the name of the last school you attended? How far did you go?

- | | Some | Graduated |
|---|------|-----------|
| Public school (grades 1-8) 35 | 1 | 2 |
| Secondary or high school (grades 9-13) .. 3 | 4 | |
| Technical school 5 | 6 | |
| University 7 | 8 | |
| No formal schooling 9 | | |
| Refused 0 | | |
| Any additional schooling (WRITE IN) | | |

OCCUPATION OF HEAD OF FAMILY:

- Specific job 36-1/4
- Type of Company 36-1/4

SHOW CARD D

Would you mind telling me which age group you are in?

- 18-20 YEARS 37 1
- 21-29 YEARS 2
- 30-39 YEARS 3
- 40-49 YEARS 4
- 50 AND OVER 5

Are you (or is any member of your family) a member of a labor union?

- YES 38 1
- NO 2

IF "YES"

How many are union members? *un coded*

INTERVIEWER: RECORD FROM YOUR OWN OBSERVATION:

SEX: MAN 39 1
WOMAN 2

Which of these three categories comes closest to your families' total annual income from all sources, before taxes last year? (READ INCOME BRACKETS ALOUD)

- UNDER \$6,000 40 1
- \$6,000 to \$7,999 2
- \$8,000 or more 3
- REFUSED 4

(INTERVIEWER: IF "CAN'T SAY" OR "REFUSED" GIVE BEST ESTIMATE)

\$ _____

INTERVIEWER CHECK IF:

- FARM 41 1
- RURAL NON FARM 2
- URBAN 3

TIME INTERVIEW ENDED

NAME OF RESPONDENT

ADDRESS

TELEPHONE

42 / 75 Blank

76/80 study #

CITY PROVINCE

DATE OF INTERVIEW

I HEREBY ATTEST THAT THIS IS A TRUE AND HONEST INTERVIEW

(INTERVIEWER'S SIGNATURE)

**PRÉSENTATION
SUGGÉRÉE**

Je fais une enquête pour Gallup Poll et j'aimerais connaître vos opinions concernant quelques questions d'actualité.

L'INTERVIEW A
COMMENCÉ À
(HEURE)

1a. En général, d'après ce que vous avez entendu ou lu, diriez-vous que vous admirez Margaret Trudeau, épouse de notre Premier Ministre, beaucoup, un peu, ou pas du tout?

BEAUCOUP.....10-1
UN PEU.....2
PAS DU TOUT.....3
AUCUNE OPINION.....4

À MOINS QUE "AUCUNE OPINION"

b. Pourquoi croyez-vous ainsi?

NE PEUT PAS DIRE ()

2. Comme vous le savez sans doute, le Président Nixon a imposé un "gel" de 90 jours des salaires, des prix et des loyers aux États-Unis. Approuveriez-vous ou désapprouveriez-vous si un tel "gel" était imposé au Canada?

APPROUVE.....11-1
DÉSAPPROUVE.....2
AUCUNE OPINION.....3

3a. Sans égard à vos propres croyances politiques, croyez-vous que le Parti Libéral obtiendra plus de votes ou moins aux prochaines élections fédérales qu'il n'en a eues en 1968? (STATISTIQUES CI-DESSOUS)

b. Au sujet du Parti Conservateur, croyez-vous qu'il obtiendra plus de votes ou moins la prochaine fois? (STATISTIQUES CI-DESSOUS)

c. Et au sujet du N.P.D. -- Croyez-vous qu'il obtiendra plus de votes ou moins d'après vous? (STATISTIQUES CI-DESSOUS)

(Q-3a) (Q-3b) (Q-3c)
LIBÉRAUX CONSERVATEURS N.P.D.

OBTIENDRA PLUS DE VOTES...12-1 5 9
OBTIENDRA MOINS DE VOTES...2 6 0
À PEU PRÈS LES MÊMES.....3 7 X
NE PEUT DIRE.....4 8 Y

4. Alors que vous envisagez les prochaines élections fédérales, prévues vers l'an prochain, croyez-vous qu'il y aura une question importante en cause à ce temps là?

NE PEUT PAS DIRE ()

5. D'après ce que vous avez vu ou entendu, croyez-vous que l'emploi illégal des drogues est un problème très important au Canada aujourd'hui ou un problème de moindre importance?

PROBLÈME TRÈS IMPORTANT.....13-1
PROBLÈME DE MOINDRE IMPORTANCE.....2
NE PEUT DIRE.....3

6. Voici quelques points que les syndicats ouvriers essaient d'obtenir pour leurs membres. Lequel de ces points croyez-vous le plus important actuellement? (REMETTEZ LA CARTE A)

SALAIRES PLUS ÉLEVÉS.....14-1
MEILLEURES CONDITIONS DE TRAVAIL.....2
MOINS D'HEURES DE TRAVAIL.....3
EMPLOI MAINTENU.....4
MEILLEUR PLAN DE RETRAITE.....5
PARTAGE DE PROFITS.....6
AUTRE (ÉCRIVEZ).....7
AUCUNE OPINION.....8

7a. Avez-vous entendu parler ou lu des nouvelles au sujet des conférences entre les gouvernements fédéral et provinciaux pour discuter du changement de la constitution, de sorte qu'elle peut être amendée au Canada au lieu d'être amendée par le parlement britannique?

OUI.....()
NON.....15-1

SI "OUI"

b. Quelle est l'importance d'après vous pour le Canada que nous changions notre constitution à cette fin, très importante, assez importante, ou pas importante du tout?

TRÈS IMPORTANTE.....2
ASSEZ IMPORTANTE.....3
PAS IMPORTANTE DU TOUT.....4
INDÉCIS.....5

8. Le Premier Ministre Trudeau a déclaré qu'il croit que les grands syndicats et les grandes corporations ont trop de pouvoir économique et que ce pouvoir devra être freiné si les Canadiens désirent une économie avec un chômage réduit et des prix stables. Croyez-vous que ceci est vrai ou non concernant soit les unions soit les corporations ou les deux?

VRAI DES GROS SYNDICATS SEULEMENT.....16-1
VRAI DES GROSSES CORPORATIONS SEULEMENT.....2
VRAI POUR LES DEUX.....3
NON VRAI DANS UN CAS ET L'AUTRE.....4
NE PEUT DIRE.....5

9. En considérant les quelques prochaines années, quel parti fédéral d'après vous ferait le meilleur travail?

Lib. Cons. NPD Autres Ne peut dire

Pour maintenir la prospérité.....17-1.....23.....45
Résoudre les problèmes d'inflation.....6.....78.....90
Améliorer les emplois.....18-1.....23.....45

10a. Comme vous pouvez le savoir, le gouvernement fédéral a dépensé environ \$25 millions de dollars pour des opportunités expérimentales pour un programme destiné aux jeunes afin de subvenir à des projets à travers le Canada pour la jeunesse. Avez-vous entendu parler de ce programme ou non?

OUI, J'AI ENTENDU.....()
NON, JE N'AI PAS ENTENDU.....19-1

SI "OUI"

b. En général, croyez-vous que ce programme a été un succès ou non?

UN SUCCÈS.....2
PAS UN SUCCÈS.....3
INDÉCIS.....4

11a. Ces jours-ci nous entendons parler de plus en plus de l'automatisation c'est-à-dire d'ordinateurs et de machineries qui prennent la place des gens. Croyez-vous en général que l'automatisation s'avère une bonne chose ou non?

UNE BONNE CHOSE.....20-1
UNE MAUVAISE CHOSE.....2
INDÉCIS.....3

b. L'automatisation vous a-t-elle affectée(votre mari) dans votre (son) emploi?

OUI.....4
NON.....5
INCERTAIN.....6

SI "OUI"

c. De quelle façon?

NE PEUT PAS DIRE ()

12. En supposant que M. Trudeau démissionnerait comme Premier Ministre du Canada, avez-vous quelqu'un à l'idée qui d'après vous pourrait faire un bon premier ministre pour lui succéder?

NE PEUT PAS DIRE ()

13a. D'après ce que vous avez entendu ou lu, diriez-vous que le cabinet libéral à Ottawa fait un bon travail ou un travail médiocre?

BON TRAVAIL.....21-1
ASSEZ BON.....2
MÉDIOCRE.....3

SI "MÉDIOCRE"

b. Pourquoi pensez-vous ainsi?

NE PEUT PAS DIRE ()

Maintenant, j'aimerais vous demander quelques questions au sujet de la Croix Rouge Canadienne.

14. Lorsque vous entendez les mots Croix Rouge ou quand vous voyez le symbole de la Croix Rouge, que vient-il d'abord à votre esprit au sujet du genre de service que cette organisation donne -- lequel pensez-vous en premier? Pensez-vous à d'autres?

NE PEUT PAS DIRE ()

15a. Diriez-vous en général que vous avez une impression favorable ou défavorable de la Croix Rouge et de son travail?

FAVORABLE.....22-1
DÉFAVORABLE.....2
INDÉCIS.....3

SI "FAVORABLE" OU "DÉFAVORABLE"

b. Pouvez-vous me dire pourquoi vous croyez ainsi?

NE PEUT PAS DIRE ()

16a. Avez-vous eu vous-même un contact personnel avec les services de la Croix Rouge, tel que pour donner du sang, solliciter des fonds, travailler comme officiel dans l'une de ses branches ou être membre de la jeunesse de la Croix Rouge, du corps de la Croix Rouge, reçu du sang ou toute aide personnelle de cette organisation d'une façon ou de l'autre?

OUI.....23-1
NON.....2
NE PEUT SE RAPPELER.....3

SI "OUI"

b. De quelles façons? D'autres? _____
NE PEUT DIRE ()

17. (REMETTEZ LA CARTE B) Pourriez-vous me dire dans lesquels de ces services vous croyez que la Croix Rouge est la plus active et la plus utile?

En temps de guerre.....24-1
Dans les hôpitaux éloignés au nord.....2
Dans le service de transfusion de sang.....3
En travaillant avec la jeunesse.....4
Au service des vétérans de la guerre.....5
Dans les catastrophes.....6
Dans d'autres programmes de sécurité.....7
AUTRES (ÉCRIVEZ).....8

NE PEUT DIRE ()

18. Avez-vous déjà donné de l'argent à une organisation de bien-être pour les animaux?

OUI.....25-1
NON.....2

19. Seriez-vous plus enclin à donner de l'argent à une organisation de bien-être pour les animaux si les besoins étaient portés à votre attention par (INDIQUEZ UNE DES RÉPONSES SUIVANTES):

(a) Une annonce dans un journal ou magazine, ou....26-1
(b) Par la poste à votre domicile, ou.....2
(c) Par sollicitation personnelle d'une personne de vos amis ou d'un sollicitateur de porte en porte.....3

20. Avez-vous entendu parler de la chasse aux phoques sur la côte est du Canada? Parfois on appelle ceci la chasse aux bébés phoques.

OUI.....()
NON.....27-1
PASSEZ AUX DONNÉES DE BASE

21. Croyez-vous que le gouvernement canadien devrait passer une loi pour faire cesser la chasse et la tuerie des phoques?

OUI.....2
PASSEZ A LA QUESTION Q. 23
NON.....()
DEMANDEZ Q.22
ENSUITE PASSEZ AUX DONNÉES DE BASE

22. Laquelle des raisons suivantes décrit le mieux pourquoi vous croyez que la chasse aux phoques devrait se continuer? (LIRE LA LISTE)

(a) Les phoques mangeront trop de poissons s'ils ne sont pas chassés, ou.....3
(b) Les chasseurs ont besoin de l'argent qu'ils gagnent de cette chasse, ou.....4
(c) D'autres raisons?.....5
AUCUNE OPINION.....6

23. Si la chasse aux phoques était reconnue comme une question publique au moment de l'élection fédérale, est-ce que la position d'un politicien sur cette chasse (pour ou contre la continuation) serait d'une signification importante pour déterminer votre façon de voter?

OUI.....()
NON.....28-1
PASSEZ AUX DONNÉES DE BASE

24. Etes-vous tellement contre la chasse aux phoques que vous ne voteriez pas pour un candidat aux élections fédérales qui appuie publiquement la continuation de cette chasse?

OUI.....2
NON.....3

ENQUÊTEUR: Présentez cette section de la façon suivante: "Maintenant, puis-je vous poser, quelques questions pour être sûr que je m'adresse à une personne bien représentative de cette localité:

ENQUÊTEUR: Si le répondant préfère ne pas répondre à cette question, assurez-le que vous ne cherchez pas à savoir son nom, mais que - au contraire - vous cherchez à obtenir ces renseignements dans l'unique but de déterminer la marche de l'opinion publique au Canada.

Si une élection du Fédéral était tenue aujourd'hui, à quel parti appartiendrait le candidat de votre choix:

LIBÉRAL.....1 AUTRE PARTI.....7
CONSERVATEUR.....2 (L'INSCRIRE)
N.D.P.....3 INDEGIS.....8
CRÉDITISTE.....4 REFUSE.....9
CRÉDIT SOCIAL.....5 NON ÉLIGIBLE.....0
OUVRIER PROGRESSISTE.....6

Avez-vous voté aux élections fédérales d'June 1968?

OUI.....
NON.....1
TROP JEUNE POUR VOTER.....2

SI "OUI" DEMANDEZ:

Quel parti représentait le candidat pour lequel vous avez voté?

LIBÉRAL.....3 AUTRE PARTI.....9
CONSERVATEUR.....4 (L'INSCRIRE)
N.D.P.....5 JE NE ME SOUVIENS PAS.0
CRÉDITISTE.....6 REFUSE.....X
CRÉDIT SOCIAL.....7
OUVRIER PROGRESSISTE.....8

Maintenant une question sur la religion. Quelle religion préférez-vous - Protestante, Catholique Romaine ou Juive?

PROTESTANTE.....1
JUIVE.....2
CATHOLIQUE ROMAINE.....3
AUTRE (PRÉCISEZ).....4

Quel est votre statut marital?

CÉLIBATAIRE.....1
MARIÉ (e).....2
VEUF (VEUVE), DIVORCÉ (e), SÉPARÉ (e).....3

Langue maternelle - Quelle est la première langue que vous avez parlée dans votre enfance et qui vous est encore familière?

ANGLAISE.....1
FRANÇAISE.....2
AUTRE.....3
(ÉCRIVEZ)

Quelle est la dernière école que vous avez fréquentée? Jusqu'à quelle année avez-vous poursuivi vos études?

En partie Gradué

Ecole primaire (1 - 7 année).....1.....2
Ecole secondaire (8 - 12 année).....3.....4
Cours universitaire.....3.....4
Cours classique.....4.....8
Ecole technique.....5.....6
Université.....7.....8
Aucune instruction scolaire ..9
Refuse.....0
Autres cours supplémentaires.....

OCCUPATION DU CHEF DE FAMILLE

Spécifiez le travail _____

Genre de compagnie _____

MONTREZ LA CARTE D

Auriez-vous l'obligeance de me dire à quel groupe d'âges vous appartenez?

(ENQUÊTEUR: SI LA PERSONNE INTERROGÉE REFUSE DE DONNER SON ÂGE, ESSAYEZ DE LE DEVINER)
18-20 ANS.....1
21-29 ANS.....2
30-39 ANS.....3
40-49 ANS.....4
50 ANS ET PLUS.....5

Etes-vous, vous-même (ou quelqu'un de votre famille) membre d'une union ouvrière?

OUI.....1
NON.....2

SI "OUI"

Combien de personnes sont membres d'une union dans votre famille?

ENQUÊTEUR: INSCRIVEZ

SELEX VOS OBSERVATIONS:

SEXE: HOMME.....1
FEMME.....2

Laquelle de ces trois catégories est la plus près du revenu annuel total que votre famille a touché l'année dernière, provenant de toutes les sources et avant la déduction de l'impôt sur le revenu? (LISEZ LES CHIFFRES A HAUTE VOIX)

MOINS de \$6,000.....1
DE \$6,000 à \$7,999.....2
\$8,000 ou plus.....3
REFUSE DE REPENDRE.....4

(A L'INTERVIEWER: SI ON REFUSE DE REPENDRE OU "NE PEUT DIRE", DONNEZ L'ESTIMATION LA PLUS JUSTE POSSIBLE)

\$ _____

INTERVIEWER INDIQUEZ SI:

FERME.....1
RURAL MAIS NON FERME.....2
URBAIN.....3

L'INTERVIEW A PRIS FIN À:

(HEURE)

NOM DE LA PERSONNE INTERVIEWÉE:

TELEPHONE:

ADRESSE:

VILLE _____ PROVINCE _____ DATE DE L'INTERVIEW _____

J'ATTESTE CI-CONTRE DE LA VÉRACITÉ ET DE L'HONNÉTÉTÉ

DE CETTE INTERVIEW _____

(SIGNATURE DE L'ENQUÊTEUR)

CANADIAN INSTITUTE OF PUBLIC OPINION

GALLUP POLL # 349

TOTAL CARD COUNT (NATIONAL)

Number

711

100%

Regional

Maritimes

1-1/2%

67

9

Quebec

4

202

28

Ontario

5

254

36

Manitoba

2

27

4

Saskatchewan

7

54

8

Alberta

8

36

5

British Columbia

7

71

10

Community Size

Farm

2-34%

57

8

Rural non-farm

26-41%

113

16

1 - 10,000

2

73

10

10,001 - 30,000

4

46

6

30,001 - 100,000

2

63

9

Over 100,000

1-1/2%

359

51

Sex

Men

31%

353

50

Women

2

358

50

Reasons for attitudes towards Margaret Trudeau

	<u>Very Much</u>	<u>A Little</u>	<u>Not At All</u>	<u>Undecided</u>
CANADA	22%	38%	10%	30%
English-Canada	23	42	10	25
French-Canada	20	29	11	40
Other Ethnic	23	39	8	30

All those who gave a reaction (70%) were asked why they felt as they did. Here, in summary, are the responses.

Reasons for admiration (60%)

She is young and beautiful; intelligent; has good sense; distinction; charming; a girl for the times	33%
She is undertaking her responsibilities with dignity; is a credit to the PM and to Canada; she comes from a good political family; seems to be making the PM happy; she is good for him	22
She must have courage to take on such responsibilities at her age; brave to marry an older man	13
She seems a nice girl but I don't know much about her yet; she keeps her life private	8
Other reasons (including: she likes to cook; makes her own clothes; like the way she dresses; I've heard nothing bad about her; know her family)	9
Can't say why	23

(Some gave more than one reason) 108%

About half of the 10% who said they did not admire Mrs. Trudeau, gave no reason. Among the others, most were of the opinion that she had done nothing as yet, to win their special esteem, while others said they did not like the PM, or that they were not Liberals.

Main issue in next election.

The question:

"AS YOU LOOK AHEAD TO THE NEXT FEDERAL ELECTION, EXPECTED SOME TIME NEXT YEAR, WHAT DO YOU THINK WILL BE THE BIG ISSUE AT THAT TIME?"

Here is the clear-cut response from the voters:

1. Unemployment; lack of jobs; not enough work	38%
2. The state of the economy; high taxes; high prices; high cost of living	13
3. Inflation	9
Other issues (including: pollution; housing; separatism; farm problems; U.S. take-over; welfare, etc.).....	10
Can't say	35
	105%

(Some gave more than one)

Effect of automation on personal occupation

"HAS AUTOMATION AFFECTED YOU (YOUR HUSBAND) IN YOUR (HIS) OCCUPATION?"

	<u>YES</u>	<u>NO</u>	<u>NOT SURE</u>
CANADA	14%	83%	3%
Executive:Professional	13	84	3
Sales:Clerical	21	76	3
Labor	15	83	2
Farm:Other	9	89	2

The 14% who said they had been personally affected, were asked to explain in what way. Here is the summary of their replies.

Improved productivity, efficiency, availability of information; reduced costs; speeded up work; made my job easier; improved management in my kind of work; made farm work easier; less drudgery and manual work.....	42%
Fewer people needed in my kind of work; unsure of my job	24
Lost my job because of computers	18
Other ways (Including: makes my work more difficult because of errors)	10
Can't be sure	6
	<u>100%</u>

RATING OF LIBERAL CABINET'S WORK.

Doing a poor job (27%) because:

Unemployment and inflation are serious; the economy is upset; taxes and prices are too high; foreign ownership is out of hand	29%
They are doing very little; doing nothing; too much talk and too little action; don't keep their promises; not solving problems	25
They are favoring Quebec (English) too much; not treating western farmers fairly; pensions not high enough; under influence of labor unions; not dealing with drug traffic; allowing too many black immigrants into country.....	21
Mr. Trudeau, cabinet ministers, holidaying, travelling too much; P.M. is too dictatorial; not giving Cabinet enough leadership	13
Other reasons (Including: not enough Opposition; too many resignations; wasting money; too powerful)	7
Can't say why	7

(Some gave more than one reason)

102%